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Schůzi zahájil místopředseda VEZ P. Krill v 8.00 hod. Připomněl, že k přípravě pořadu
byl  zmocněn  na minulé,  tj.  46.  schůzi,  konané dne  22.  ledna  t.  r.,  a  to  usnesením č.  372.
Pozvánky byly všem včas rozeslány a návrh pořadu mají poslanci ve svých materiálech. Jelikož
neměl nikdo k předloženému návrhu pořadu výhrady, dal o něm mpř. P. Krill hlasovat; poslanci
souhlasili /hlasování 8-0-0 je zachyceno v příloze/.

Schválený návrh pořadu  
1. Vládní návrh, kterým se předkládá Parlamentu České republiky k vyslovení souhlasu

s ratifikací Lisabonská smlouva pozměňující  Smlouvu o Evropské unii a Smlouvu  
o založení Evropského společenství /sněmovní tisk 407/

2. Sdělení místopředsedy
3. Různé

1. Vládní  návrh,  kterým se  předkládá  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení
souhlasu  s ratifikací Lisabonská smlouva pozměňující Smlouvu o Evropské unii
a Smlouvu o založení Evropského společenství /sněmovní tisk 407/

Tento  sněmovní  tisk  byl  výboru  přikázán  k projednání  usnesením  Poslanecké
sněmovny č. 727 ze dne 1. dubna 2008. Výbor jej projednával již na své 35. schůzi dne  
22. května 2008, a poté na své 42. schůzi dne 4. prosince 2008. Na obou uvedených schůzích
bylo projednávání Lisabonské smlouvy přerušeno. 

Mpř. P. Krill přivítal na schůzi výboru místopředsedu vlády pro evropské záležitosti  
RNDr. Alexandra Vondru a předal mu slovo. 

Mpř.  A. Vondra ve svém úvodním slově nejprve shrnul dosavadní vývoj projednávání
Lisabonské smlouvy na parlamentní úrovni. Dále uvedl, že v českém právním řádu prozatím
není upraven institut vázaných mandátů, ani problematika podávání žalob pro porušení principu
subsidiarity. Z tohoto důvodu byla na parlamentní úrovni vytvořena pracovní skupina k přípravě
návrhu novelizací  jednacích  řádů obou komor Parlamentu  ČR. Navrhovaná novelizace  byla
diskutována  se  zástupci  obou  komor  a  bylo  dosaženo  dohody,  že  Senát  nebude  trvat  
na  současném projednání  návrhu stykového zákona.  Novela  jednacích  řádů tudíž  může  být
předložena k projednání na nejbližší schůzi Poslanecké sněmovny. Definitivní stanovisko vlády
k ní prozatím známo není, nicméně vláda již vyjádřila podporu vázaným mandátům, a proto se
dá předpokládat, že by mohla podpořit i navrhovanou novelizaci jednacích řádů. 

Vicepremiér  A.  Vondra  dále  informoval,  že  jednání  o  Lisabonské  smlouvě  bylo  již
zahájeno rovněž u Spolkového ústavního soudu SRN, a dá se tedy očekávat, že jeho výrok bude
vynesen v průběhu několika příštích týdnů. 

K situaci v Irsku vicepremiér uvedl, že bude vyhlášeno druhé referendum k Lisabonské
smlouvě, přičemž termín jeho konání bude z irské strany upřesněn.

Zpravodaj J. Bauer rovněž zrekapituloval průběh dosavadního projednávání Lisabonské
smlouvy ve výborech Poslanecké  sněmovny a  věnoval  se  rovněž  důvodům,  proč bylo  toto
jednání  přerušováno.  Dále  hovořil  o  obsahu  navrhované  novely  jednacího  řádu  Poslanecké
sněmovny a zejména o institutu vázaného mandátu. 
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V rámci rozpravy se přihlásil posl. A. Rádl, aby vyjádřil názor, že v tuto chvíli by bylo
dobré projednávání Lisabonské smlouvy přerušit do doby, než bude rozhodnuto o návrhu zákona
k provedení referenda o její ratifikaci.

Posl.  P.  Bratský rovněž  navrhnul  přerušit  projednávání,  a  to  do  doby,  než  bude
projednána novelizace jednacích řádů obou komor parlamentu.

Mpř. A. Čurdová vystoupila s návrhem, že jakékoli další přerušování jednání je zbytečné
a v současné chvíli nic nebrání hlasování o Lisabonské smlouvě. 

Posl.  A. Rádl poukázal na fakt, že při ratifikaci Ústavní smlouvy byl tento návrh ve
Francii odmítnut zejména politiky na straně levice, a proto nerozumí tlaku ze strany ČSSD ve
prospěch schválení Lisabonské smlouvy. 

Mpř.  A. Čurdová oponovala, že neschválení Ústavní smlouvy ve Francii bylo odrazem
zejména nespokojenosti  voličů s vnitrostátní  politikou,  a proto se takové srovnání nyní nedá
aplikovat. Naopak poukázala na výsledky průzkumů veřejného mínění, v nichž vychází najevo,
že pravicoví voliči  v ČR podporují přijetí Lisabonské smlouvy. Navrhla proto ODS, aby při
svém postupu vzala tyto údaje v potaz.

Mpř. S. Marková vystoupila s názorem, že nejlepším způsobem, jak zjistit postoj voličů
k ratifikaci Lisabonské smlouvy, by bylo vyhlásit referendum. Do té doby by proto navrhovala
přerušit projednávání smlouvy.

Posl.  P.  Bratský sdělil,  že  vázaný  mandát  podle  jeho  názoru  představuje  alespoň
minimální  garanci  demokracie  při  evropském  rozhodování,  a  proto  klade  takový  důraz  
na projednání  novely jednacích  řádů před tím,  než bude rozhodnuto o Lisabonské smlouvě
samotné.

Mpř.  A. Čurdová poukázala na fakt, že o návrhu zákona o referendu se ve Sněmovně
diskutuje již dlouho, a pokud by k němu existovala podpora, tak již mohl existovat. Proto je proti
tomu,  aby  tento  argument  byl  nyní  používán  jako  nástroj  zdržování  jednání  o  Lisabonské
smlouvě.

Zpravodaj  J.  Bauer shrnul  základní  tendence  v rozpravě  a  vyzval  kolegy, aby z této
diskuse vytříbili jednotlivé oponentní návrhy na usnesení.

Posl.  B. Petr vyjádřil svůj názor, že přednesené návrhy na přerušení jsou pouze jistou
obstrukcí, aby nemuselo být hlasováno o Lisabonské smlouvě. Navrhl, že v případě zájmu by
výbor mohl hlasovat i tajně. 

Posl.  P.  Vanoušek konstatoval,  že  hlasování  o  Lisabonské  smlouvě  je  jistě  tím
nejzásadnějším a nejdůležitějším, které se v tomto volebním období v činnosti výboru objevilo.
Proto  je  třeba  k němu přistupovat  se  zodpovědností  a  nesklouzávat  k jakýmkoli  zbytečným
obviňováním.

Vicepremiér A. Vondra reagoval na proběhlou rozpravu a sdělil, že se nedomnívá, že by
dosavadní diskuse k Lisabonské smlouvě byla vedena obstrukčně. Sám považuje vázaný mandát
za dobrou pojistku, kterou bude přínosné mít v našem právním řádu. 

Dále uvedl, že je pozitivní, že česká vláda nepodlehla vyvíjenému tlaku na co nejrychlejší
ratifikaci  Lisabonské smlouvy, a  z toho vyplývá i  fakt,  že  české předsednictví  nebude nijak
apelovat  na  Irsko  kvůli  vyhlášení  druhého  referenda.  Je  to  pouze  a  jenom  jejich  vnitřní
rozhodnutí,  kdy  k tomuto  kroku  přistoupí,  stejně  jako  je  naším  vnitřním  rozhodnutím,  kdy
rozhodneme o Lisabonské smlouvě.  Konstatoval,  že  podle jeho názoru není  nutné provádět
v naší zemi referendum, příslušný režim projednávání v Parlamentu ČR je naprosto legitimní.

Zpravodaj J. Bauer poté navrhl usnesení, kterým by výbor pro evropské záležitosti: 
I. doporučil Poslanecké  sněmovně  přijmout  následující  usnesení:  Poslanecká  sněmovna
dává souhlas k ratifikaci Lisabonské smlouvy pozměňující Smlouvu o Evropské unii a Smlouvu
o založení Evropského společenství;
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II. doporučil Poslanecké sněmovně přijmout následující usnesení: Poslanecká sněmovna
Parlamentu České republiky, berouc v úvahu právní status přiznaný Listině základních práv
Evropské unie Lisabonskou smlouvou

a) odmítá  snahy  o  extenzivní  výklad  rozsahu  uplatnění  Listiny  základních  práv
Evropské unie a s tím spojené pokusy o otevírání otázek souvisejících s koncem 
a výsledky druhé světové války,

b) vyzdvihuje  pozitivní  význam Česko–německé deklarace  a  v ní  vyjádřenou vůli
nezatěžovat  budoucnost  politickými  a  právními  otázkami  pocházejícími  
z minulosti,

c) potvrzuje,  že  dobré  sousedské  vztahy  a  plnoprávné  členství  České  republiky  
v Evropské unii patří k zahraničně politickým prioritám České republiky,

d) vychází  z  toho,  že  rozsah  a  podmínky  restitučního  zákonodárství  jsou  zcela  
a výlučně v pravomoci českých ústavních orgánů,

a prohlašuje, že:
1. ustanovení  Listiny  základních  práv  Evropské  unie  jsou  při  dodržení  zásady

subsidiarity určena orgánům, institucím a jiným subjektům Unie, a dále členským
státům, výhradně pokud uplatňují právo Unie,

2. právní status, který je přiznáván Listině základních práv Evropské unie, proto bez
jakýchkoli  pochybností  zajišťuje,  že  nemůže  retroaktivně  působit  na  právní  
a  majetkové  vztahy  vyplývající  z  československého  zákonodárství  z  let  
1940 – 1946, stejně jako dosavadní judikaturu evropských a vnitrostátních soudů,
která tyto právní a majetkové otázky řeší;

III. pověřil  místopředsedu  výboru,  aby  toto  usnesení  předložil  předsedovi  Poslanecké
sněmovny Parlamentu České republiky; 
IV. zmocnil zpravodaje  výboru,  aby  na  schůzi  Poslanecké  sněmovny  podal  zprávu  
o výsledcích projednávání tohoto vládního návrhu na schůzi výboru pro evropské záležitosti.

Mpř.  S.  Marková poté  navrhla  oponentní  usnesení,  kterým  by  výbor  pro  evropské
záležitosti přerušil jednání o Lisabonské smlouvě do doby projednání návrhu zákona o referendu.

Posl. P. Bratský následně navrhl jiné usnesení, kterým by výbor pro evropské záležitosti
přerušil  jednání  o  Lisabonské  smlouvě do doby projednání  novelizace  jednacích  řádů obou
komor Parlamentu ČR.

Mpř.  P. Krill navrhl, aby výbor hlasoval nejprve o oponentních návrzích. Nejprve dal
tedy hlasovat o návrhu místopředsedkyně S. Markové, který poslanci neschválili /hlasování  
4-7-5/. Poté výbor hlasoval o návrhu předneseném posl. P. Bratským, který opět nebyl schválen
/hlasování 5-8-3/. 

Posl.  B. Petr navrhl, aby výbor hlasoval o návrhu zpravodaje po jednotlivých bodech
navrhovaného usnesení, s tím poslanci souhlasili /hlasování 12-2-2/.

Mpř.  P. Krill tedy dal hlasovat o části usnesení obsažené pod číslem I., poslanci s ním
souhlasili /hlasování 12-4-0/.

Dále výbor hlasoval o části usnesení označené číslem II., poslanci s ním vyjádřili souhlas
/hlasování 11-0-5/.

Poté mpř. P. Krill navrhl hlasovat o částech III. a IV. dohromady, neboť se jedná pouze 
o zmocnění k procedurálním krokům. Poslanci s oběma body usnesení souhlasili /hlasování 16-
0-0 je zachyceno v příloze/.

Na závěr dal mpř. P. Krill hlasovat o usnesení jako celku, poslanci jej schválili  /usn.  
č. 376, hlasování 13-3-0 je zachyceno v příloze/.
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2.       Sdělení místopředsedy

V rámci tohoto bodu mpř. P. Krill připomenul poslancům, že ve středu 18. února přijede
delegace  partnerského  výboru německého  Spolkového  sněmu,  kterou  bude  výbor  přijímat
v polední pauze plenárního zasedání. Setkání se uskuteční formou pracovního oběda. Vzhledem
k velkému počtu přihlášených poslanců se posl. P. Bratský vzdal své účasti na tomto setkání,  
a výbor tak budou reprezentovat mpř. P. Krill, mpř. J. Bauer, mpř. S. Marková, mpř. Gabriela
Kalábková, posl. J. Kochan posl. A. Rádl a posl. B. Petr.

Jako poslední záležitost v rámci tohoto bodu poslanci schválili usnesení, kterým pověřili
místopředsedu výboru ke stanovení  termínu příští  schůze,  k jejímu svolání  a přípravě jejího
pořadu /usn. č. 377, hlasování 16-0-0 je zachyceno v příloze/.

3. Různé

V rámci tohoto bodu nevystoupil žádný poslanec.

Schůze skončila v 9.05 hodin.

/zapsala Lenka Mozgová/

Petr Bratský v. r.                          Petr Krill v. r. 
ověřovatel výboru místopředseda výboru
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